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LPS Valdes sēdē apspriež tikšanos ar 
izglītības un zinātnes ministri, Novadu 
dienā lemto un gatavojas Domes sēdei

Pagājušajā nedēļā notika Latvijas Pašvaldību savie-
nības (LPS) Valdes sēde, kuras darba kārtībā bija 
vairāki jautājumi, kas tika apspriesti pirms tālākas 
virzības izskatīšanai LPS Domē.

LPS Izglītības un kultūras komitejas priekšsēdētāja 
Ligita Gintere valdes locekļus informēja par komite-
jas tikšanos ar izglītības un zinātnes ministri Mārīti 
Seili saistībā ar pedagogu atalgojuma jauno mo-
deli. Ņemot vērā, ka pedagogu atalgojuma jaunajā 
modelī iestrādātā formula pasliktinās situāciju tām 
pašvaldībām, kurām ir sakārtots skolu tīkls, kā arī 
netiks palielināts finansējums vairākām mazajām 
skolām, LPS komiteja vienojusies lūgt Izglītības un 
zinātnes ministriju (IZM) nevirzīt tālāk Ministru ka-
bineta (MK) noteikumu projektu “Pedagogu darba 
samaksa un valsts finansējuma pedagogu darba sa-
maksai aprēķināšanas un piešķiršanas noteikumi” 
un palikt pie pašreizējā modeļa, to pilnveidojot.

Novadu apvienības priekšsēdētājs Gints Kaminskis 
iepazīstināja ar Novadu apvienības lēmumu iden-
tificēt un detalizēti izvērtēt riskus administratīvi 

teritoriālās reformas turpināšanai, kā arī aicināt 
politiskās partijas sniegt savu viedokli par reformas 
turpinājuma ietekmi uz novadu attīstību.

LPS padomniece Gunta Lukstiņa informēja par Lat-
vijas Piekrastes pašvaldību apvienības (LPPA) dar-
bības posmiem un apvienības sanāksmē Saulkras-
tos diskutēto. LPPA uzmanības lokā ir jautājumi 
par aktīvāku iesaistīšanos piekrastes tematiskā plā-
nojuma apspriešanā un labākā tā mārketingā, par 
atbalstu piekrastes pārvaldībai, kā arī uzdevums 
turpmākajai LPPA darbībai – priekšlikumi grozīju-
miem Aizsargjoslu likumā.

Gatavojoties plānotajai Domes sēdei, LPS Valde vie-
nojās par atbalstu Domes lēmuma projektam, kas 
paredz, ka valdībai normatīvajos aktos jānosaka par 
bēgļu un patvēruma meklētāju uzņemšanu atbil-
dīgā iestāde, kura slēdz līgumu ar uzņemošo paš-
valdību par visu pašvaldību faktisko izdevumu, kas 
saistīti ar bēgļu un patvēruma meklētāju uzņemša-
nu novadā, pēcfinansēšanu. Pašvaldību uzdevumi 
tiek kompensēti ne mazāk kā divu gadu periodā 
pēc statusa iegūšanas. Tāpat tiek veiktas investīci-
jas to pašvaldību infrastruktūrā, kurās koncentrējas 
patvēruma meklētāji un bēgļi. Pabalstu izmaksa 
tiek saistīta ar personas pienākumu līdzdarboties 
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integrācijas procesā. No valsts budžeta līdzekļiem 
tiek apmaksāti asistenta pakalpojumi izglītības ie
stādē 20 stundas nedēļā pirmajā mācību gadā, kā 
arī tiek apmaksāti tulka pakalpojumi un nodrošinā-
ta valsts valodas apmācība.

LPS Domē diskutē par valdības 
piedāvātajiem administratīvi teritoriālā 
dalījuma variantiem

LPS Domes 4. novembra sēdē tika diskutēts par Vi-
des aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas 
(VARAM) piedāvājumiem administratīvi teritoriālās 
reformas turpināšanai, ar ko iepazīstināja ministrs 
Kaspars Gerhards un VARAM valsts sekretāra viet-
niece ilona Raugze.

I. Raugze iepazīstināja ar ministrijas skatījumu uz 
pašvaldību attīstības tendencēm pēc 2009. gada 
administratīvi teritoriālās reformas, kas raisot pār-
domas par to, cik ilgtspējīga un attīstību veicino-
ša ir pašreizējā administratīvi teritoriālā dalījuma 
struktūra. VARAM pārstāve uzsvēra, ka reformas 
turpinājuma galvenais mērķis esot spēcīgākas paš-
valdības. Ministrijas pasūtītais pētījums liecinot, ka 
Latvijā 80% iedzīvotāju dzīvo tikai 38 novados, tur-
klāt iedzīvotāju skaits līdz 2030. gadam pieaugšot 
tikai ap Rīgu. Ministrijas darba prioritātēs ietilpstot 
pretošanās šīm negatīvajām tendencēm, kā arī uz-
ņēmējdarbības un attīstības veicināšana. Tajā pašā 
laikā jāņem vērā demogrāfiskās tendences un līdz 
ar to publisko resursu sadalījuma efektivitāte. Kaut 
gan lielāks teritoriālais iedalījums neesot reformas 
turpinājuma pašmērķis, VARAM uzskata, ka lielā-
kiem novadiem ir iespēja ieguldīt lielākus līdzekļus 
attīstībai, lielāka iespēja apgūt ES finansējumu, pie-
daloties atklātajos konkursos, tāpat arī lielākiem 
novadiem esot mazāki administratīvie izdevumi.

Tālākās reformas mērķis VARAM skatījumā ir līdz 
2021. gadam izveidot iedzīvotājiem saprotamu 
struktūru un ilgtermiņā – nodrošināt efektīvu te-
ritoriju attīstību. Pie galvenajiem ieguvumiem sa-
biedrībai ministrijas pārstāvji minēja iespēju nodot 
pašvaldību lemšanai vairāk jautājumu, kas tiktu risi-
nāti tuvāk iedzīvotājiem, un iespēju izmantot lielā-
kus līdzekļus teritorijas attīstīšanai, iespēju saņemt 
daudzveidīgus pakalpojumus, kā arī samazināt ad-
ministratīvos izdevumus, vairāk līdzekļu atstājot 
funkciju izpildei. Ministrs Kaspars Gerhards norā-

dīja, ka reformas turpinājuma virzīšana nozīmē val-
dības deklarācijā noteiktā uzdevuma pildīšanu par 
“mazas, efektīvas valsts pārvaldes izveidošanu”, 
nododot daļu valsts funkciju pašvaldībām. Tomēr 
ar pašreizējo struktūru šāda funkciju nodošana 
daudzos gadījumos neesot iespējama.

Pašvaldību vadītāji bija gandarīti par iespēju klātie-
nē tikties ar vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministru un uzdot jautājumus, taču norādīja uz 
nepieņemamo komunikāciju, kad par tik svarīgu 
jautājumu vispirms uzzināts no medijiem. Paš-
valdības aicināja detalizēti un objektīvi izvērtēt 
iepriekšējās reformas ietekmi uz pašvaldību attīs-
tību un tikai pēc tam nākt klajā ar paziņojumiem 
un virzīt reformas turpināšanu. Sēdē daudzu paš-
valdību vadītāji uzsvēra, ka dažādos novados teri-
torijas attīstības un efektīvas pārvaldes sasniegša-
nas veids var būt atšķirīgs, tādēļ, vērtējot pašval-
dību rīcībspēju un efektivitāti, jāņem vērā daudzi 
apstākļi un nosacījumi. Pašvaldību vadītāji aicināja 
nepieļaut nepamatoti lielu novadu veidošanu, kas 
attālāko teritoriju iedzīvotājus attālinātu no vietē-
jās pārvaldes, samazinātu pakalpojumu pieejamī-
bu un neveicinātu novadu teritoriju attīstību un no 
tām izceļojušo tautiešu atgriešanos.  

LPS Dome lemj par patvēruma meklētāju 
un bēgļu uzņemšanu Latvijas novados

Trešdien, 4. novembrī, notika LPS Domes sēde, kurā 
piedalījās Ministru prezidente Laimdota Strauju-
ma, vides aizsardzības un reģionālās attīstības mi-
nistrs Kaspars Gerhards, iekšlietu ministrs Rihards 
Kozlovskis un labklājības ministrs ulds Augulis. 
Viens no Domes sēdes jautājumiem bija valsts rī-
cības plāns patvēruma meklētāju pārvietošanai un 
uzņemšanai Latvijā.

Ministru prezidente Laimdota Straujuma norādīja 
uz Eiropas valstu kopīgo atbildību, risinot bēgļu krī-
zi, tomēr uzsvēra, ka patvēruma meklētāji un viņu 
vajadzības nedrīkst kļūt prioritāras pār novadu vie-
tējo iedzīvotāju vajadzībām. Tāpat tika norādīts, ka 
nedrīkst pieļaut bēgļu koncentrēšanos vienā vietā.

Iekšlietu ministrijas valsts sekretāre ilze Pēterso-
ne-Godmane iepazīstināja ar 3. novembrī valdībā 
pieņemto rīcības plānu par to personu pārvieto-
šanu un uzņemšanu Latvijā, kurām nepieciešama 



starptautiskā aizsardzība, un šā plāna ieviešanas 
posmiem. Plāns paredz trīs rīcības virzienus: per-
sonu atlasi un pārvietošanu, patvēruma meklētāju 
uzņemšanu un izmitināšanu un sociālekonomiskās 
iekļaušanas pasākumus. Finansējums rīcības plā-
na ieviešanai tiks novirzīts no valsts budžeta un ES 
fondu līdzekļiem, kur lielākā daļa līdzekļu paredzē-
ta infrastruktūras nodrošināšanai un administratī-
vās kapacitātes celšanai. Kopumā plāna īstenoša-
nai būs vajadzīgi gandrīz 15 miljoni eiro.

Sociālekonomiskās iekļaušanas jomā rīcības plāns 
paredz latviešu valodas apmācību un sociālekono-
miskās iekļaušanas plāna izstrādi. Personām tiks 
sniegta palīdzība arī nodarbinātības jautājumos un 
dzīvesvietas atrašanā. Lai bēgļi veiksmīgāk iekļautos 
sabiedrībā, sadarbībā ar nevalstiskajām organizāci-
jām plānots piesaistīt brīvprātīgos un individuālos 
konsultantus. Arī pēc bēgļa vai alternatīvā statusa 
piešķiršanas tiks nodrošināts atbalsts izglītības un 
mājokļu pieejamības, kā arī sociālā atbalsta jomā. 
Rīcības plāna kontekstā LPS dalība būs nepiecieša-
ma informatīvā ziņojuma sagatavošanā par bēgļu 
uzņemšanas un integrācijas pasākumu ietekmi uz 
pašvaldību budžetiem, kā arī normatīvo aktu gro-
zījumu sagatavošanā, kas noteiktu, ka pašvaldība 
personai, kurai piešķirts alternatīvais vai bēgļa sta-
tuss, var piešķirt sociālo palīdzību.

LPS Dome pieņēma lēmumu “Par personu, kurām 
nepieciešama starptautiskā aizsardzība, uzņem-
šanu Latvijas pašvaldībās”. Lēmums paredz, ka 
valdībai normatīvajos aktos jānosaka par bēgļu un 
patvēruma meklētāju uzņemšanu atbildīgā iestāde, 

kura slēdz līgumu ar uzņemošo pašvaldību par visu 
faktisko izdevumu pēcfinansēšanu, kas saistīti ar 
bēgļu un patvēruma meklētāju uzņemšanu pašval-
dībā, turklāt pašvaldību izdevumi tiek kompensēti 
ne mazāk kā divu gadu periodā pēc statusa iegūša-
nas. Tāpat jāveic investīcijas to novadu infrastruk-
tūrā, kuros koncentrējas patvēruma meklētāji un 
bēgļi. Pabalstu izmaksa jāsaista ar personas pienā-
kumu līdzdarboties integrācijas procesā. No valsts 
budžeta līdzekļiem jāapmaksā asistenta pakalpoju-
mi izglītības iestādē 20 stundas nedēļā pirmajā mā-
cību gadā, kā arī jāapmaksā tulka pakalpojumi un 
jānodrošina valsts valodas apmācība. Visbeidzot, 
LPS Domes lēmumā uzsvērts, ka valdībai jāizstrādā 
ilgtermiņa politikas plānošanas dokuments patvē-
ruma meklētāju un bēgļu integrācijas jomā.

Notikusi pirmā Latvijas Pašvaldību 
jaunatnes lietu atbalsta tīklā organizētā 
videokonference

Latvijas Pašvaldību savienībā izveidotās Latvijas 
Pašvaldību jaunatnes lietu atbalsta tīkla koordinē-
jošās darba grupas viens no uzdevumiem ir atbalsta 
sniegšana pašvaldībām darbā ar jaunatni. Tādēļ tiek 
organizētas informatīvas videokonferences par ak-
tuālajām tēmām, kuras par būtiskām darbā ar jau-
natni ir definējusi tīkla koordinējošā darba grupa.

Pagājušajā nedēļā notikušās videokonferences 
tēma bija “Jaunatnes likums. Darba ar jaunatni 



organizēšana pašvaldībās”.  Šajā videokonferencē 
Marika Arkliņa no IZM Politikas iniciatīvu un at-
tīstības departamenta norādīja, ka IZM nodrošina 
vienotas valsts politikas izstrādi jaunatnes politikas 
nozarē, un izskaidroja tās pienākumus, un iepazīsti-
nāja ar darba ar jaunatni plānošanu un īstenošanu 
Jaunatnes likuma izpratnē.

Informēt par labās prakses piemēriem darbā ar 
jaunatni bija aicinātas Jelgavas pilsētas un Jelgavas 
novada jaunatnes lietu speciālistes.

Jelgavas pilsētas jaunatnes lietu speciāliste Jeļena 
Grīsle, kas Jelgavā darbu ar jaunatni organizē jau 
kopš 2008. gada, informēja par darba ar jaunatni 
organizēšanas metodēm Jelgavā, kā arī par dažā-
diem ikgadējiem un sekmīgiem pasākumiem, kuru 
mērķauditorija ir jaunieši.

Jelgavas novada jaunatnes lietu speciāliste Kristīne 
Kode, kura novadā strādā kopš 2012. gada, norādīja 
uz veiksmīgi izveidoto sistēmu, pēc kuras darbs ar 
jaunatni var attīstīties visos 13 novada pagastos.

Paldies Marikai Arkliņai, Jeļenai Grīslei un Kristīnei 
Kodei par veltīto laiku, sniedzot informatīvu atbal-

stu darba ar jaunatni stiprināšanai pašvaldībās!

Videokonferences ierakstu, kā arī prezentācijas var 
atrast LPS mājaslapā: http://www.lps.lv/Profesio-
nalas_apvienibas/Latvijas_Pasvaldibu_jaunatnes_
lietu_atbalsta_tikls/.

LPS pārstāve piedalās ikgadējā Jūrmalas 
sociālā darba konferencē

LPS padomniece veselības un sociālajos jautāju-
mos ilze Rudzīte pagājušajā nedēļā piedalījās “Jūr-
malas sociālā darba konferencē 2015”, kurā tika 
apspriesti aktuālie jautājumi sociālo pakalpojumu 
un sociālās palīdzības jomā. Konferencē piedalījās 
ap 120 dalībnieku – Jūrmalas pašvaldības iestāžu 
sociālie darbinieki un citi profesionāļi, nevalstisko 
organizāciju pārstāvji, sadarbības partneri.

Ilze Rudzīte konferencē uzstājās ar prezentāciju par 
patvēruma meklētāju jautājumu, kam LPS šoruden 
veltījusi lielu uzmanību.

ŠoNeDēļ uN tuRPMāK

LPS Reģionālās attīstības un sadarbības 
komitejas sēdē spriedīs par atkritumu 
apsaimniekošanas aktualitātēm

LPS Reģionālās attīstības un sadarbības komitejas 
sēdē otrdien, 10. novembrī, plkst. 10.00 iecerēts 
pārrunāt atkritumu apsaimniekošanas jomas ak-

tualitātes. Lūdzam pievērst uzmanību, ka sēde šo-
reiz notiks Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrijas ēkā (Peldu ielā 25, 101. telpā).

Darba kārtībā:
1. “Par atkritumu sektora vajadzībām” – tirgus 

sektora analīze (ziņo: K. Kļavenieks, SIA “Geo 
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Consultants” eksperts).
2. Normatīvo aktu izmaiņas atkritumu apsaimnie-

košanas jomā, aktualitātes pašvaldībās (ziņo: 
Rudīte Vesere, VARAM Vides aizsardzības de-
partamenta direktore; Sniedze Sproģe, LPS pa-
domniece lauku attīstības jautājumos).

3. Dažādi.

Pētījums “Kritēriju izstrāde dalītas atkritumu savāk-
šanas pakalpojuma pieejamības iedzīvotājiem no-
vērtēšanai” atrodams VARAM mājaslapā: http://
www.varam.gov.lv/lat/publ/petijumi/petijumi_
vide/?doc=17687.

izglītības līderu forums “Radīt rītdienas 
skolu šodien!”

27. novembrī LU Akadēmiskajā centrā Torņkalnā 
notiks izglītības līderu forums “Radīt rītdienas skolu 
šodien!”, kuru rīko LPS sadarbībā ar izglītības uzņē-
mumu “Lielvārds”. Šobrīd pasaulē un Latvijā aktuā-
la un svarīga tēma izglītības attīstībā – mūsdienīga 
mācību satura un vides sinerģija, kas nodrošina 
skolēnu un skolotāju motivējošu mācību proce-
su, – kopā pulcēs pašvaldību vadītājus un speciā-
listus, izglītības iestāžu vadītājus, uzņēmējus, poli-
tikas veidotājus, Latvijas un Lielbritānijas izglītības 
speciālistus. Ekspertu prezentācija un dalībnieku 
diskusijas būs veltītas šādiem jautājumiem: kāda ir 
skolēnu un skolotāju motivējoša mācību vide un kā 
tā var sekmēt jaunu zināšanu un prasmju apguvi; kā 
attīstās un kurp virzās mācību saturs un jaunā ped
agoģija; kāda ir globālā izpratne par pārmaiņām iz-
glītībā; kā mainīsies skolotāju loma; kā attīstās mā-
cību procesu atbalstošās izglītības tehnoloģijas.

PRoJeKti, KoNKuRSi, SeMiNāRi, FiNANSēJuMS, PASāKuMi

Valdība atbalsta VARAM priekšlikumus 
uzņēmējdarbības veicināšanai reģionos
3. novembrī valdība atbalstīja VARAM sagatavotos 
priekšlikumus par valsts un pašvaldību mantas iz-
nomāšanas kārtības un nomas maksas noteikšanas 
metodikas pilnveidošanu, kas ļaus uzņēmējdarbību 
plānot ilglaicīgi.

VARAM sagatavotie priekšlikumi veicinās ekono-
misko aktivitāti, uzlabos uzņēmējdarbības vidi, pa-
darot to pievilcīgu gan vietējiem, gan ārvalstu ko-
mersantiem, tādējādi ilglaicīgi paaugstinot kopējo 
uzņēmējdarbības vides konkurētspēju.

Plašāk: http://esfinanses.lv/lv/a/lapa/
jaunumi/16691/.

eiropas Komisija izsludinājusi 
uzaicinājumu iesniegt priekšlikumus 
informācijas pasākumiem

Uzaicinājums iesniegt priekšlikumus attiecas uz 
informācijas pasākumiem, kas veicami (ieskaitot 
sagatavošanu, īstenošanu, paveiktā darba kon-
troli un novērtēšanu) no 2016. gada 1. maija līdz 
2017. gada 30. aprīlim.

Prioritārais temats ir kopējā lauksaimniecības poli-
tika un nākotnes uzdevumi. Kopējai lauksaimniecī-

bas politikai ir izšķirīga nozīme ilgtspējīga pārtikas 
nodrošinājuma panākšanā, un tā sniedz ievērojamu 
ieguldījumu Eiropas Komisijas galvenajās prioritātēs 
(piemēram, ieguldījumi, nodarbinātība un izaugsme, 
klimata pārmaiņas, iekšējais tirgus, digitālais vieno-
tais tirgus u.c.). Tā veicina Eiropas lauksaimniecības 
un plašākas lauku ekonomikas ilgtspējīgu attīstību 
un modernizāciju. Tā palīdz arī risināt globālo jautā-
jumu “kā ražot vairāk, izmantojot mazāk resursu”.

Plašāk: http://esfinanses.lv/lv/a/lapa/
jaunumi/16696/.
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Novembrī staros arī inčukalns

Pirmo reizi novembrī Inčukalnā norisināsies pasā-
kums “Staro Inčukalns”. Tā apmeklētāji varēs vērot 
gaismas spēles, dažādas projekcijas, kā arī paši pie-
dalīties ēnu veidošanā. “Staro Inčukalns” norisinā-
sies divas dienas – 13. un 14. novembrī no plkst. 
19.00 līdz 21.00 Inčukalnā.

Inčukalna pamatskolas logos būs redzama gaismas 
spēle “Vakara pasaka”, Inčukalna estrādē – “Inču-
kalna gaisma”, video un fotoprojekcijas par Inčukal-
na novadu vakar, šodien un rīt; būs karsta tēja un 
visapkārt – starojoša gaisma. Pie vecās pasta ēkas 
gaismas rotāsies ar nosaukumu “Putnu māja”, bet 
pie veikala “Aibe” – video un fotoprojekcijas “Ka-
leidoskops”, aizraujošs vēstījums par dažādiem krā-
sainiem piedzīvojumiem.

Noslēgusies Alūksnes muižas parka izpēte

Ainaviski gleznainais un kultūrvēsturiskām vērtībām 
bagātais Alūksnes muižas parks, ko 18. gadsimta ot-
rajā pusē sāka veidot toreizējais muižas saimnieks 
barons Oto Hermanis fon Fītinghofs, ikvienā gada-
laikā ir iecienīts objekts gan pilsētas iedzīvotājiem, 
gan viesiem, tādēļ Alūksnes novada pašvaldība vē-
las lielu uzmanību pievērst ilgstošai tā attīstībai.
Gada garumā ainavu arhitektes Kristīnes Dreijas 
vadītais uzņēmums SIA “Veido vidi” veica apjomī-

gu pētījumu par Alūksnes muižas parku. Tas notika 
pēc Valsts Kultūrkapitāla fonda un Alūksnes nova-
da pašvaldības finansēta projekta. Tā rezultātā ta-
pis plašs materiāls ar analīzi par pašreizējo situāciju 
parkā un katru tās esošo vai bijušo mazās arhitektū-
ras formu, kā arī sniegti ieteikumi turpmākai parka 
apsaimniekošanai un attīstības iespējām. Detalizēti 
iepazīstoties ar pētījuma rezultātiem un speciālis-
tu sniegtajiem priekšlikumiem, pašvaldība varēs 
vērtēt, kā turpmāk apsaimniekot Alūksnes muižas 
parku.

NoVADu uN PiLSētu VēStiS

Piemiņas akmens par godu latviešu 
strēlnieku pirmajai uzvarai – Ķekavas 
novada dāvana Latvijas simtgadei

Atzīmējot latviešu strēlnieku 100 gadus un gaidot 
Latvijas valsts simtgadi, Ķekavas novada Plakancie-
mā piektdien, 6. novembrī, tika atklāts piemiņas 
akmens par godu latviešu strēlnieku pirmajai uzva-
rai. Šīs piemiņas vietas izveide ir viena no Ķekavas 
novada sarūpētajām dāvanām Latvijai simtgadē.

“Šodien atkal varam būt lepni par latviešu strēlnie-
kiem un viņu drosmi Latvijas aizstāvēšanā, jo tieši 
šeit, Plakanciemā, latviešu strēlnieki pirms 100 ga-
diem izcīnīja pirmo uzvaru. Latviešu strēlnieki ir tie 
mūsu senči, kas veidoja mūsu brīvo Latviju. Tāpēc, 
godinot viņu piemiņu, mēs godinām arī savu val-
sti Latviju. Lai šis piemiņas akmens ikvienam no 

mums atgādina par latviešu strēlnieku varonību un 
motivē mūs tāpat aizstāvēt un iedegties par savu 
Latviju arī šodien,” uzsvēra Ķekavas novada domes 
priekšsēdētājs Andis Damlics.

Plašāk: http://www.kekava.lv/pub/index.
php?gid=1&lid=7937.
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Daugavpilī apspriež ielu rekonstrukcijas 
un jauna tramvaja sliežu posma 
būvniecības projektus

Daugavpils pilsētas domē sabiedriskajā apsprieša-
nā norisinājās ielu rekonstrukcijas un jauna tram-
vaja sliežu posma būvniecības projektu prezentā-
cijas, uz kurām bija ieradušies 52 iedzīvotāji, tai 
skaitā pašvaldības speciālisti un plašsaziņas līdzek-
ļu pārstāvji.

Tikšanās dalībnieki vispirms apsprieda Rīgas ielas 
rekonstrukcijas projektu posmā no Cietokšņa līdz 
Ģimnāzijas ielai. Šeit piedāvā organizēt vienvirzie-
na transporta kustību, aprīkot stāvvietas abās ielas 
pusēs un paplašināt ietvi, likvidējot vecās puķudo-
bes, veidojot jaunas, un iestādīt jaunus kokus.

Cits projekts ietver jauna tramvaja sliežu posma 
būvniecību Stropu ciematā. 3. tramvaja maršruta 
pagarināšana ir ērta pilsētniekiem un izdevīga uz-
ņēmumam “Daugavpils satiksme”. Cilvēkiem tas 
ļaus ātrāk nokļūt līdz Daugavpils Reģionālajai slim-
nīcai, kas ir īpaši aktuāli neredzīgo biedrības iedzī-
votājiem, aizbraukt uz pilsētas centru un atgriezties 

mājās, līdz ar to palielināsies pasažieru plūsma.

Saskaņā ar piedāvāto variantu jaunais tramvaja 
sliežu posms ies pa 18. novembra ielu līdz neredzī-
go biedrības mikrorajonam, nogriezīsies uz Veselī-
bas ielu līdz slimnīcai un tad no tās pagriezīsies pa 
kreisi, šķērsos braucamo daļu un pievienosies jau 
esošajai tramvaja sliežu līnijai. Maršrutā, kura ga-
rums būs vairāk nekā divi kilometri, piedāvā ierīkot 
četras pieturas. Pašreizējais tramvaja sliežu posms 
tiks saglabāts, taču izmantots tikai masu pasākumu 
norises laikā, lai pasažieri varētu nokļūt līdz Stropu 
estrādei.

Trešais projekts skar Viestura ielas rekonstrukciju 
posmā no 18. novembra ielas līdz K. Valdemāra ie-
lai. Projekts paredz likvidēt ietvi pa sadalošo joslu 
un, sašaurinot šo joslu, paplašināt braucamo daļu, 
palielināt stāvvietu skaitu pie pilsētas poliklīnikas.

Rīgas ielas posma rekonstrukcijas un jauna tram-
vaja sliežu posma būvniecības projektu sabiedriskā 
apspriešana turpināsies līdz 12. novembrim, bet 
Viestura ielas posma rekonstrukcija – līdz 19. no-
vembrim.

Liepājā daudzbērnu ģimenēm bērnu 
sporta nodarbības izmaksās mazāk

No nākamā gada 1. janvāra daudzbērnu ģimenēm 
bērnu sporta nodarbības pašvaldības izglītības ie
stādēs, kuras īsteno profesionālās ievirzes un in-
terešu izglītības sporta programmas, izmaksās par 
30–70% mazāk. Šāds lēmums pieņemts domes ko-
mitejās un tiek virzīts apstiprināšanai domes sēdē.

Ģimenē, kurā ir trīs vai vairāk bērnu, par viena 
bērna sporta skolas apmeklējumu līdzfinansējuma 
maksa mēnesī no 2016. gada 1. janvāra tiks sama-
zināta par 30%, par otrā – 50%, par trešā un katra 
nākamā bērna sporta skolas apmeklējumu – 70%. 
Samazinātā līdzfinansējuma maksa tiek attiecināta 
ne vairāk kā uz divu sporta skolu sporta veidu ap-

guvi uz audzēkņa likumiskā pārstāvja iesnieguma 
pamata.

Plašāk: http://www.liepaja.lv/page/49&news_
id=34479/.
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Valmierā paraksta līgumu par jauna 
peldbaseina būvniecību

2. novembrī Valmieras pilsētas pašvaldībā tika pa-
rakstīts līgums par jauna peldbaseina būvniecību, 
kā arī par būvuzraudzību un autoruzraudzību. Jaunā 
peldbaseina būvniecība būs nozīmīgākais projekts, 
ko Valmieras pilsētas pašvaldība īstenos tuvākajā 
laikā, lai attīstītu sporta infrastruktūru pilsētā.

Līgumu parakstīja Valmieras pilsētas pašvaldības 

domes priekšsēdētāja vietnieks Ričards Gailums 
un SIA “ARČERS” valdes loceklis Kaspars Garkanis. 
Līguma summa atbilstoši atklātā konkursa rezultā-
tiem ir 7 954 927,17 eiro.

Jaunais peldbaseins tiks būvēts atbilstoši Starptau-
tiskās Peldēšanas federācijas prasībām, lai tajā va-
rētu rīkot starptautiskas sporta sacensības un atzīt 
tajā sasniegtos rezultātus. Peldbaseins būs ar asto-
ņiem 25 m celiņiem, kuru dziļums būs no 1,2 līdz 
2,3 metriem.

Ja vēlaties, lai jūsu novada aktualitātes tiktu atspoguļotas LPS Infolapas sadaļā “Novadu 
un pilsētu vēstis”, lūdzu, sūtiet informāciju uz e-pastu prese@lps.lv!

LPS NeSASKAņo

VSS1041 – Par Ministru kabineta rīkojuma projek-
tu “Par nekustamo īpašumu nodošanu Rīgas pilsē-
tas pašvaldības īpašumā”, 1. pielikums.

VSS1073 – Par Ministru kabineta noteikumu pro-
jektu “Grozījumi Ministru kabineta 2014. gada 
2. septembra noteikumos nr. 529 “Ēku būvnoteiku-
mi””, 2. pielikums.

mailto:prese@lps.lv
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VSS1176 – Konceptuāls ziņojums “Par politikas 
alternatīvu veidošanu priekšlaicīgas mācību pār-
traukšanas problēmas risināšanai, lai nodrošinātu 
8.3.4.specifiskā atbalsta mērķa “Samazināt priekš-
laicīgu mācību pārtraukšanu, īstenojot preventīvus 
un intervences pasākumus” ieviešanu”

VSS1178 – Noteikumu projekts “Grozījumi Mi-
nistru kabineta 2004.gada 29.jūnija noteikumos 
Nr.561 “Invalīdu lietu nacionālās padomes noli-
kums””

VSS1179 – Noteikumu projekts “Darbības program-
mas “Izaugsme un nodarbinātība” 9.2.4.specifiskā 
atbalsta mērķa “Uzlabot pieejamību veselības vei-
cināšanas un slimību profilakses pakalpojumiem, 
jo īpaši, nabadzības un sociālās atstumtības riskam 

pakļautajiem iedzīvotājiem” 9.2.4.1.pasākuma 
“Kompleksi veselības veicināšanas un slimību pro-
filakses pasākumi” un 9.2.4.2.pasākuma “Pasāku-
mi vietējās sabiedrības veselības veicināšanai un 
slimību profilaksei” īstenošanas noteikumi”

VSS1182 – Noteikumu projekts “Grozījumi Ministru 
kabineta 2001.gada 17.aprīļa noteikumos Nr.175 
“Noteikumi par aizsargājamiem ģeoloģiskajiem un 
ģeomorfoloģiskajiem dabas pieminekļiem””

VSS1183 – Likumprojekts “Grozījumi Dabas resur-
su nodokļa likumā”

VSS1189 – Noteikumu projekts “Grozījumi Minis-
tru kabineta 2012.gada 2.maija noteikumos Nr.309 
“Noteikumi par koku ciršanu ārpus meža””

LPS SASKAņoŠANAi PiePRASītie DoKuMeNtu PRoJeKti

Maija Pētermane, LPS padomniece sabiedrisko attiecību jautājumos, maija.petermane@lps.lv
Pašvaldībām aktuālu informāciju lasiet arī LPS mājaslapā: www.lps.lv

Sekojiet LPS aktualitātēm arī twitter.com: http://twitter.com/lps_lv
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